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Protokół nr V/2015 
z V Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 2 lutego 2015 r. 

 
W V Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk oraz Radca Prawny – Robert Dargiewicz.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 

1. Otwarcie Sesji. 

Otwarcia V Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 

 

2. Stwierdzenie Quorum. 

Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 

ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 

podpisało  19 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 

uwagi do porządku obrad?  

Nie zgłoszono.  
Porządek obrad V Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański został przyjęty. 
 

 

II. ROZPATRZENIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE: 

1. wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty  

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak– wójt gminy. 

 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – 17 stycznia została ogłoszona w Dzienniku 

Urzędowym ustawa o utrzymaniu porządku i czystości i przepisy tej ustawy 

wprowadziły ogromne zamieszanie wśród samorządów. Na stronie Ministerstwa 

Środowiska w ostatnich dniach stycznia, pojawiła się interpretacja, która mówi, że w 

związku z wejściem nowej ustawy należy podjąć uchwały, które usankcjonują metody 

pobierania opłaty za wywożone przez gminę śmieci od mieszkańców. Pojawiły się 

również inne interpretacje, które mówiły, że Rady Gmin nie powinny ich przyjmować. 

Konsultowałam się z RIO, która zajmuje się naszą gminą i kolegiant odpowiedział, że 

zdaniem RIO w zasadzie tej uchwały moglibyśmy nie przyjmować, aczkolwiek ich 

interpretacja nie jest wiążąca, bo tak naprawdę dopiero orzeczenia sądów, które 

będą podejmowane w oparciu o nowe przepisy, będą mogły jednoznacznie tę 

kwestię rozstrzygnąć. Podjęcie tej uchwały nie skutkuje niczym negatywnym czy 

zmianą jakiejkolwiek sytuacji naszych mieszkańców. Utrzymujemy te same metody 

naliczania i zasady udzielania ulg. Natomiast nie podjęcie tej uchwały w sytuacji, 

kiedy orzecznictwo poszło by w takim kierunku, że jednak powinna być podjęta 

uchwała, żeby można było realizować zapisy nowej ustawy, mogłoby spowodować, 

że w tym momencie musielibyśmy zwrócić mieszkańcom opłaty pobrane od 1 lutego 
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za wywóz ich śmieci. Chcę powiedzieć, że nie jesteśmy odosobnieni w tym naszym 

błyskawicznym działaniu. W ostatnich dniach takie uchwały podjęły: miasto Gdańsk, 

Sopot, Gdynia. Z tzw. ostrożności, prosimy państwa o podjęcie tej uchwały, bo w 

innym wypadku mogłoby to narazić naszą gminę na szereg perturbacji.  

Jednocześnie chcę powiedzieć, że ponieważ zbliżamy się do przetargu na wywóz 

nieczystości stałych, bo umowa obowiązująca kończy się z dniem 30 czerwca, 

będziecie mieli państwo przygotowany cały szereg uchwał, dotyczący również zmian 

w wywozie nieczystości stałych, bo chcemy ten katalog w ramach obowiązującej 

ceny zwiększyć i na ten temat będziecie państwo mieli sporo czasu na dyskusję. Ta 

sesja będzie w pierwszej połowie marca.  

Pan Zygmunt Zalewski – uważam, że ta uchwała jest identycznym powtórzeniem tej 

z listopada 2013 r. Również wtedy mówiłem, że wielkość zużycia wody – 4 m³ jest za 

mała, żeby skorzystać z tej ulgi mogły 1 i 2 osobowe rodziny w wielkich domach. 

Stąd dzisiaj powtarzam, że powinna być zmiana z 4 na 5 m³ i wtedy tę uchwałę 

można podjąć. Jeżeli państwo chcecie mogę przedstawić całe tłumaczenie z 

wyliczeniami.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chciałam państwa prosić, żeby tę uchwałę 

podejmować przy niezmienionym kształcie, żeby usankcjonować coś, co już 

funkcjonowało, natomiast w momencie kiedy będziemy mieli uchwały dotyczące już 

nowego rozdania, dodatkowego wywożenia itd., wtedy będzie można wprowadzać 

zmiany, bo też już mamy dużo doświadczeń i wiedzy, co można byłoby modyfikować. 

Pan radny jest jedyną osobą, która o tej kwestii głośno mówi i dziękujemy za to, 

natomiast jest cały szereg wniosków mówiących, że latem plastiki powinny być 

wywożone częściej lub żeby zastanowić się nad wywozem wielkich gabarytów spod 

domu itd. I dlatego chcemy potem państwu zaproponować różne zmiany.  

Pani Krystyna Białek – dzisiaj na pasku wiadomości podali, że wywóz śmieci 

minimalny to 25 zł od osoby i od gospodarstwa 70 zł.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ta zmiana o której mowa w ustawie dotyczy 

tego, że w poprzedniej ustawie nie było maksymalnych stawek i obecna zmiana 

pokazuje jakie mogą być maksymalne stawki. Poza tym nakłada jeszcze jedną z 

bardzo ważnych zmian, czyli częstotliwość wywozu. Nie wiem czy państwo 

zauważyliście, ale szczególnie po wejściu w życie tego nowego systemu wywozu 

nieczystości stałych, pojawiały się informacje, że są takie gminy, gdzie 

samorządowcy zarządzili raz na kwartał wywóz śmieci, żeby zminimalizować koszty. 

Natomiast teraz jedną ze zmian jest podany czas jaki może upłynąć od jednego 

wywozu do drugiego oraz maksymalne stawki za wywóz. Minimalnych stawek nie 

ma.  

Pani Weronika Chmielowiec – w §1 pkt 1 jest literówka, powinno być ustalenia 

opłaty, a nie „opłata” i w §5 powinna uchwała wejść w życie 2 lutego, bo dziś jest taka 

data. 

Pan Robert Dargiewicz – radca prawny – wypowiedź nie została nagrana z powodu 

nie włączenia mikrofonu.  

Pani Weronika Chmielowiec – czyli można podjąć uchwałę 2 lutego, a wejdzie ona 

w życie 1 lutego? 

Pan Robert Dargiewicz – radca prawny – wypowiedź nie została nagrana z powodu 

nie włączenia mikrofonu.  
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Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ostatnie stanowisko Ministra Środowiska 

sprzed kilku godzin- komunikat w sprawie obowiązywania uchwał podjętych na 

podstawie art. 6 k ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach: „po 

opublikowaniu komunikatu pojawiły się liczne rozbieżności, stanowiska i interpretacje 

na temat dalszego obowiązywania uchwał podjętych przez Rady Gminy. Część z 

nich odwoływała się do zasad techniki prawodawczej, które wskazują, że w 

przypadku zmiany treści przepisów, upoważniającego do wydania aktu 

wykonawczego, przyjmuje się, że taki akt wykonawczy traci moc obowiązującą z 

dniem wejścia w życie ustawy, zmieniającą treść przepisu upoważniającego. Inne 

opinie powoływały się na zasady dalszego obowiązywania przepisów wydanych na 

podstawie znowelizowanej ustawy, jeżeli akty wydane na podstawie 

dotychczasowych przepisów, nie są sprzeczne z przepisami w brzmieniu nowelizacji. 

Po dokonanej analizie, w szczególności biorąc pod uwagę fakt, że sam art. 6 k ust. 1 

ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, nie 

uległ zmianie oraz stanowisko RIO z Bydgoszczy z dnia 28 stycznia, można w opinii 

Ministerstwa Środowiska, w przypadku gdy treść dotychczasowej uchwały nie jest 

sprzeczna ze znowelizowaną ustawą, przychylić się do poglądu, że uchwała taka 

nadal pozostaje w mocy do czasu uchwalenia i wejścia w życie nowej uchwały. W 

pozostałych przypadkach, Ministerstwo Środowiska rekomenduje gminom podjęcie 

uchwał w sprawie wyboru metody i stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w najkrótszym możliwym czasie. Ministerstwo Środowiska zwraca 

jednak na nie wiążący charakter powyższej opinii i podkreśla, że wiążące 

interpretacje będą dokonywane dopiero w rozstrzygnięciach organów orzekających”. 

Czyli krótko mówiąc – Ministerstwu tak się wydaje, ale tak naprawdę sądy za kilka 

miesięcy dopiero zajmą stanowisko. 

Pan Zygmunt Zalewski – dlatego jestem zdania, że powinniśmy w tym czasie, teraz 

zmienić to na 5 m³, bo cały poprzedni rok mówiłem o tym, bez żadnych efektów. Jak 

długo będziemy teraz czekać na to i jak szybko pojawi się teraz ta nowa wartość 

zużycia wody, nie wiemy. W związku z czym proszę Przewodniczącego o poddanie 

pod głosowanie formalnego wniosku.  

Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – może zamiast formalnego wniosku spróbujmy 

policzyć najpierw jakie to będą koszty, bo katalog osób korzystających wtedy na 

pewno by wzrósł , więc trzeba wiedzieć jaki to będzie miało wpływ na bilans całego 

systemu. Do tego trzeba się przygotować. To również dotyczy tego, o czym mówiła 

pani Wójt, czyli zakresie nowych usług, które będą proponowane w nowym 

przetargu. One zostały już poprzedzone szeregiem analiz, które pokazały, że 

możemy sobie na to pozwolić, natomiast proponowałbym, żeby jednak najpierw taką 

zmianę policzyć. Zgodnie z naszą rozmową, średnie zużycie wody na osobę to ok. 

4,73 m³.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

wnioskiem złożonym przez pana radnego Zygmunta Zalewskiego, aby podnieść 

stawkę do 5 m³ zużycia wody na jednego mieszkańca miesięcznie?  

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 

wniosku głosowało 6 osób, 9 osób głosowało przeciw, 4 osoby wstrzymały się 

od głosu.  

Wniosek został odrzucony.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 16 osób, 3 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 

podjęła Uchwałę nr V/16/2015 z dnia 2 lutego 2015 r.  w sprawie wyboru metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki opłaty. 

 

 

III. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – w wyniku wyczerpania porządku 

obrad stwierdzam, że V Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 

zakończona o godz. 16.30.  

 

Protokołowała: 

Anna Kamrowska 

Protokół został przyjęty na VI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w dniu   

4 marca 2015 r. 
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